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ZÁPIS č. 3/ 2023
z jednání Výboru ZO OS KOVO ABB Brno, konaného v měsících květnu a červnu

2023, společným setkáním – prezenčně

Přítomni:  viz. prezenční listiny uložené na sekretariátu ZO
Omluveni: viz. zápisy a výpisy z el. Komunikace

Rychlé informace:
 Jednání Výboru se konalo vícekrát, v případě potřeby i za účasti zástupců zaměstnavatele

ABB s.r.o. jednotky Brno
 Jednání Výboru ZO v interních otázkách se zaměřilo na přípravu vyhodnocení Voleb a

Volbu nového Výboru ZO
 Bylo ukončeno Kolektivní vyjednávání se zaměstnavatelem Hitachienergy s.r.o. na úrovni

České republiky.

Jednání se zaměstnavateli:

ABB – Vídeňská, Heršpická – pravidelně jsme seznamování se stavem BOZP, se změnami v Pracovním řádu
(formální záležitosti) a ostatními změnami.

 Proběhlo projednávání příprav na rozsáhlou změnu v benefitních systémech v ABB Česká
republika, která má být spuštěna od 1.1.2024. Následně byla práce na změnách pozastavena
v souvislosti s oznámeními týkajícími se změn v systému daní v České republice.

 Bylo projednáno ukončení PP zaměstnanci výrobní jednotky Vídeňská z důvodů porušování
Pracovního řádu zaměstnavatele. (alkohol na pracovišti)

 Odbory byly seznámeny s plány zaměstnavatele na rozdělení celozávodní dovolené.
Hromadná dovolená je oznámena v řádném termínu, na všech úsecích (pracovištích) a je podle
obvyklých schémat, tj. v 27. KT, dále pak v 30. a 31. KT.

 Zaměstnavatelům byly oznámeny výsledky voleb a složení nového Výboru ZO OS KOVO ABB
Brno

 Proběhla formální kontrola BOZP ze strany OS KOVO, regionální pracoviště v obou provozech
ABB Brno. Společnost ABB byla pochválena za správně vedenou dokumentaci k BOZP politice.

 Se zaměstnavatelem komunikujeme za účelem přípravy Ankety spokojenosti s hromadným
stravováním (Vídeňská)

Ve společnosti Hitachi Energy nebyly projednávány žádné závažné případy porušení pracovní kázně.

           Bylo ukončeno Kolektivní vyjednávání, společnost pracuje v tzv. fiskálním roce, tj. odlišně od našich
zvyklostí. Také zde proběhla prověrka BOZP, ve které nebylo zjištěno žádných závad.

Ve společnosti AB Komponenty s.r.o. byly projednávány méně důležité záležitosti pracovněprávního
charakteru a organizačních změn.

Odborářské informace.

Volby nám do našeho týmu přivedly dva nové členy. Jde o kolegy v úseku Vídeňská a Hitachi Energy –
Tuřanka.
Výbor se také více zaměří na spolupráci s dobrovolnými spolupracovníky v úsecích.
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Zaměstnanci, odboráři z Heršpické jsou stále organizováni samostatně s tím, že jeden z kolegů ve Výboru ZO
je současně hlavním výkonným článkem v práci úseku.
Úsekům byly přiděleny finanční prostředky na samostatnou činnost. Tyto se budou vyhodnocovat pravidelně
a na vyžádání úsekového spolupracovníka (předsedy DV)

Spolupráce s úseky a Klubem důchodců:

Probíhá podle plánů činnosti a je průběžně vyhodnocována. Byly uskutečněny všechny jarní zájezdy, s velmi
kladným ohlasem z řad účastníků.

Stravovací komise:

Zástupci zaměstnanců a Stravovací komise neřešili žádné závažné nedostatky ve stravování.
Stravovací komise bude obnovena a doplněna do 30. dnů od ustanovení nového Výboru ZO, aktuálně
probíhají pohovory se zájemci o práci v této laické komisi. Neustále otevírané téma je zajištění stravy pro
skupiny zaměstnanců s různými intolerancemi, nebo změna celkového systému s přechodem na stravenkový
paušál. Rovněž se objevují požadavky na zajištění kantýny s provozem odlišným od současného stavu.

Veřejné výdaje a podpory.

Cílem a charakterem naší činnosti je podpora našich členů, zaměstnanců firem, ve kterých působíme a také
veřejná podpora vybranému spolku – Zdravotní klaun. Přispěli jsme také na Konto živelných pohrom vedené
u OS KOVO.
Půjčky finančních prostředků členům jsou přidělovány operativně.

Diskuse na jednání Výboru hlavní témata

- Hlavními tématy diskusí na jednání V ZO OS KOVO ABB Brno byly finanční záležitosti ZO.
- S napětím jsou očekávány dopady změn ve státní politice daňových úlev na benefitní systémy.
- Spustilo se diskusní kolečko k přípravám na Kolektivní vyjednávání v ABB.

- Diskuse byla také nad aktivitami jiných odborových svazů a Svazu OS KOVO vyjadřujícími nespokojenost se
způsobem komunikace mezi Vládou ČR a občany, zastoupenými v Tripartitě (odbory, zaměstnavatelé) a
s připravovanou zvýšenou zátěží rodin zaměstnanců a rodin samoživitelů/samoživitelek. Panuje shoda na
tom, že tato politická témata nemohou být dostatečným argumentem k vyjádření takové formy občanské
neposlušnosti, aby byly ohroženy zájmy našich zaměstnavatelů.

- Výbor se po dobu letních měsíců sejde operativně dle potřeby, plánovaná schůzka Výboru ZO po prázdninách
bude směrována k termínům: 7.9., 13.9., nebo 14.9.2023. Bude aktualizováno podle potřeby.

- Také my zaměstnanci kanceláře Benefit &Travel budeme čerpat dovolenou. Zajistíme však pravidelný přístup
k benefitům, nebo k zajištění potřebných činností. Pište nám proto raději emaily, lépe se podchytávají Vaše
podněty.

Milé členky a členové, milé kolegyně a kolegové. Přejeme Vám všem klidné prázdniny s Vašimi rodinami, pohodovou
dobu strávenou odpočinkem, načerpání sil k další práci.

Děkuji za Vaši angažovanost i členství a přeji Vám se svým týmem za Výbor ZO krásné léto 2023.

Seneca: „Všem lidem prospívá dopřát si čas od času uvolnění duše i těla.
Odpočinek obnovuje životní sílu a veselá nálada rozhání každý smutek.“

Zapsal: Jiří Bohdan V Brně dne 29. června 2023


